
Jak to vlastně všechno bylo a jak to asi bude dál v Pastvinách

Když jsem v jarních měsících zvažoval svou kandidaturu do zastupitelstva, nemohl jsem nenarazit na

jakousi bilanci a vyhodnocení uplynulých 8 let, kdy mi byla dána důvěra a propůjčena funkce starosty

Pastvin. Nechtěl jsem toto mé sdělení psát a zveřejňovat před volbami, mohlo by to zbytečně mít

nádech kampaně. Pro ty, kdo sledují  dění v obci a občas si  přečtou na úřední desce usnesení, to

nejsou žádné novinky. Naopak je to nudný výčet některých realizovaných věcí.

Není možné zde zmínit všechny projekty,  projektíky, opravy a rekonstrukce, ale pro zajímavost si

dovolím lehké shrnutí těch větších a zásadnějších. Moje mise starosty (samozřejmě společně se všemi

zastupiteli) začala na podzim 2014. Obec byla funkční a v dobré finanční kondici, na účtu cca 2 mil.

korun. Budova SC Škola čerstvě po rekonstrukci a obecní komunikace většinou v zásadě opravené.

Nějaké projekty v běhu, některé v přípravě a něco ve fázi nápadu. Zkrátka po mém předchůdci JUDr.

Koubíkovi  bylo  na  co  navazovat.  Zkusím  tady  realizované  věci,  u  kterých  jsem  byl,  rozčlenit  do

několika základních kapitol:

Územní plán + pozemky: byl zpracován nový Územní plán (realizace 3 roky), nyní probíhá již změna

č.3, pozemky důležité pro obec (např pod obecními komunikacemi) byly a jsou průběžně vykupovány.

Komunikace:  byla provedena generální oprava povrchu komunikace na Vitanově směrem na Adam,

generální  oprava  opěrných  zdí  propustků  na  komunikaci  ke  hrázi  do  Nekoře,   oprava  povrchu

parkoviště  pod Formankou,  oprava komunikací  U  Kapličky,  připraven  projekt  (Stavební  povolení)

komunikace k nové zástavbě nad centrem obce, v přípravě je projekt opravy (výstavby) komunikace

k zástavbě u hřbitova, byl zpracován pasport komunikací.

Veř. osvětlení: probíhá průběžná obměna svítidel  (cca 2/3 hotovo) za účelem snížení  energetické

náročnosti, část VO v lokalitě Na pláži a Bouch. kopec je kompletně nová, byl zpracován pasport VO.

Autokempy: ATC Šlechtův palouk – dokončení (2 a 3 etapa) modernizace a rekonstrukce interiérů 10

chatek, rekonstrukce venkovního osvětlení areálu ATC, výměna zastřešení terasy restaurace a toalet,

proběhla průběžná obměna vybavení kuchyně restaurace.  ATC Kaplička  –  terénní úpravy teras pro

stany  včetně  zpevněné  plochy  pro  parkování,  výměna  zastřešení  terasy  u  stánků,  komplet

rekonstrukce el. sloupků pro připojení karavanů, probíhá rekonstrukce sprch.

Veřejná prostranství: byly vybudovány nové čekárny na zastávkách BUS (v centru dokonce opakovaně

2  x,  ta  první  byla  zničena  požárem),  proběhla  celková  rekonstrukce  objektu  infocentra,  bylo

vybudováno dětské hřiště v centru a sportovní víceúčelové hřiště, proběhla oprava nosné konstrukce

střechy  na  hasičárně  včetně  kompletní  výměny  krytiny,  proběhlo  odborné  ošetření  našeho

památného  stromu  Vejdova  lípa,  projekt  obnovy  retenčky  U  kanálu  byl  aktualizován  –  vydáno

Stavební povolení.

Odpadové hospodářství: postupná obměna kontejnerů (nyní splněno 80 %), průběžné  doplňování a 

vybavování sběrných stanovišť za účelem separace komunálního odpadu.

Komunální  technika:   proběhl  nákup svozového vozidla  na  bioodpad včetně  kontejnerů a  nákup

sekacího traktoru Kubota.



Vodovod:  proběhla  rekonstrukce  několika  šachet,  připraven  projekt  k realizaci  dálkového

monitoringu funkčnosti systému a naplněnosti vodojemů, zpracováno zaměření vodovodního řadu

včetně pasportu, je plněna zákonná povinnost tvorba fondu oprav vodovodu.

Kanalizace:   projekt odkanalizování obce – vydáno Stavební povolení, provedena revize a vyčištění

dešťové kanalizace v centru

Budova restaurace Na Vleku: I. etapa - výměna střešní krytiny, II. etapa - oprava a nátěr fasády včetně

výměny vchodů a některých oken, součástí akce byla i obměna venkovního osvětlení areálu.

Hřbitov:  byla  realizována  oprava  obvodové  zdi,  oprava  budovy  kaple  (fasáda,  okna,  dveře),

vybudování nového chodníku ke kapli.

Obecní  lesy:  hospodaření  v souladu  se  stanovenými  osnovami,  zvládnutá  kalamita  (Kyryl  2015),

zvládnutá kůrovcová kalamita (2020 – 2021), lesy jsou v dobré kondici.

Byl zpracován a aktualizován strategický dokument  Program rozvoje obce, pořízen a průběžně plněn

daty – elektronický mapový portál G-Obec

Cca 80 % výše uvedených projektů bylo realizováno za pomoci nějaké dotace (ne vždy žadatel uspěje,

někdy bylo nutné žádat i opakovaně), musím zde tedy zmínit že příprava a podávání žádostí o dotaci 

vyžaduje někdy značné úsilí. Další fakt, který je třeba si uvědomit, že příprava a realizace projektu 

někdy trvá pár měsíců a někdy i roky.

Zkusím–li  to  dát  do  čísel,  rozhodně  jsme  za  ty  dvě  volební  období  proinvestovali  v rámci  výše

uvedených projektů částku někde mezi 15 a 16 mil. (do toho samozřejmě nepočítám běžné nutné

výdaje na chod obce) Možná to bude i vyšší částka, ale to asi není tak důležité. Určitě i zde platí staré

známé: „Vždy je možné věci dělat lépe a účinněji. Vždy je možné dosáhnout lepších výsledků“. Přesto

si myslím, že se zastupitelé v období 2014 – 2018 a 2018 - 2022 nemají za co stydět a v začínajícím

období  2022  –  2026  máme  na  co  navazovat.  Před  námi  (pouze  z těch  větších  projektů)  je

s přihlédnutím na aktuální nejistou dobu v ekonomice i  ve stavebnictví například realizace opravy

(výstavba) komunikace k nové zástavbě nad centrem obce, oprava komunikace k zástavbě u hřbitova,

rekonstrukce  suterénu  budovy  SC  Škola  včetně  řešení  izolace,  příprava  projektu  výměny  krytiny

budovy  SC Škola  včetně  snížení  energetické  náročnosti objektu,  dále  potom třeba  volba  dalšího

postupu v připraveném projektu odkanalizování obce.

K 1.10.2022  je  na  našich  obecních  účtech  více  než  15  mil.  korun.  Z  odborného  hlediska  je

s přihlédnutím k velikosti obce a našeho ročního rozpočtu tato částka nepřiměřeně vysoká. Vznikla

odpovědným  hospodařením  zastupitelstva  s vizí,  že  nás  čeká  realizace  a  dofinancování  stavby

kanalizace.  Realizace  kanalizace  byla  pozastavena,  rozhodnutí jak  naložit  s našetřenými  obecními

prostředky bude dalším úkolem nového zastupitelstva. 

Možná trochu obšírně a hodně zjednodušeně jsem se pokusil shrnout jak to vlastně všechno bylo a

jak to asi bude dál. Tedy informovat Pastviňáky na co bude nové zastupitelstvo navazovat a čím

zásadním se bude v následujících měsících zabývat.  Tento způsob předání informací Vám občanům

mi přijde srozumitelnější a praktičtější, než vymýšlení nějakého předvolebního programu.

L. Škůrek, končící – začínající starosta


